



Universität
Zürich^{UZH}

Department of Archaeology | Classical Archaeology
Institut für Archäologie | Klassische Archäologie



CONNECTING PILLARS

International Conference
September 12 – 14, 2025
Zurich, Switzerland

**Phenomenon Herm
in Perspective.**

Exploring the Semi-Figural,
Tradition and Innovation in
Ancient Sculpture.



Connecting Pillars: Phenomenon Herm in Perspective.

Exploring the Semi-Figural, Tradition and Innovation in Ancient Sculpture

Die Konferenz **Connecting Pillars** bringt erstmals in der Geschichte der Erforschung der antiken Herme Altertumswissenschaftler:innen aus dem In- und Ausland zusammen, mit dem Ziel, die Herme als Phänomen der antiken Skulptur und ihre Erscheinungsformen in einer bewusst gestalteten visuellen Kultur interdisziplinär zu erschliessen. In klassischen Vorträgen von Spezialist:innen und interaktiven Workshops mit Diskutant:innen und Impulsgeber:innen aus verschiedenen altertumswissenschaftlichen Disziplinen (Klassische Archäologie/Bildwissenschaften, Alte Geschichte/Epigraphik und Klassische Philologie) erarbeiten die Teilnehmenden die medialen und gestalterischen Charakteristika dieses einzigartigen halb-figürlichen Artefakts, das in der visuellen und textuellen Kultur der Antike allgegenwärtig war und bis in unsere heutige Zeit nachwirkt.

Die Tagung wird vom Hermennetzwerk (Caterina Schorer, Universitäten Zürich und Heidelberg, Antje-Sophie Menschner, Albert-Ludwigs-Universität Freiburg im Breisgau, und Regina Hanslmayr, Universität Zürich) organisiert und findet am Fachbereich Klassische Archäologie/Institut für Archäologie an der Universität Zürich mit Unterstützung von Prof. Dr. Corinna Reinhardt und in Zusammenarbeit mit dem Zentrum Altertumswissenschaften Zürich (ZAZH) statt.

Die Konferenzsprachen sind Deutsch und Englisch. Studierende und interessierte Gäste sind herzlich willkommen! Studierende können sich um einen Reisekostenzuschuss bewerben. Informationen dazu, sowie zum Programm finden Sie auf unserer Tagungs-website, die wir laufend aktualisieren.
www.archaeologie.uzh.ch/de/Veranstaltungen/Tagung--Connecting-Pillars.html



Wann: Freitag, 12. September 2025,
14 Uhr – Sonntag,
14. September 2025, 16:30 Uhr
Wo: Institut für Archäologie,
Fachbereich Klassische Archäologie,
Rämistrasse 73, CH 8006 Zürich
Anfragen, Kontakt und Anmeldung
(vor Ort oder remote):
ConnectingPillars@archaeologie.uzh.ch

The conference **Connecting Pillars** marks the first exchange of international researchers in Classical Studies on the phenomenon of the ancient herm. It aims to explore the various manifestations of the herm form within antiquity's deliberately shaped visual culture from an interdisciplinary perspective. In a combination of specialist lectures and interactive workshops featuring discussants and contributors from a range of disciplines within the field of Classical Studies (Classical Archaeology/Image Studies, Ancient History/Epigraphy, and Classical Philology), participants will examine the media-specific and formal characteristics of this unique semi-figural artefact. The herm form, which has been omnipresent in the visual and textual culture of antiquity, continues to resonate to this day.

The conference is organized by the **Herm-Research-Network** (Caterina Schorer, Universities of Zurich and Heidelberg, Antje-Sophie Menschner, University of Freiburg, and Regina Hanslmayr, University of Zurich), and is hosted by the Division for Classical Archaeology of the Department of Archaeology with the support of Chair Prof. Dr. Corinna Reinhardt and in collaboration with the Zurich Center for the Study of the Ancient World (ZAZH).

Presentations will be held in both German and English. Students and other interested guests are warmly welcome. Students may apply for a travel allowance. Further details about the travel grant and the conference program can be found on our regularly updated website.
www.archaeologie.uzh.ch/de/Veranstaltungen/Tagung--Connecting-Pillars.html

When: Friday, 12 September 2025,
2:00 p.m. – Sunday,
14 September 2025, 4:30 p.m.
Where: Department of Archaeology,
Classical Archaeology,
Rämistrasse 73, CH-8006 Zurich
Inquiries, contact, and
registration (on-site or remote):
ConnectingPillars@archaeologie.uzh.ch

Die Tagung wird unterstützt durch



**Universität
Zürich** UZH



**Schweizerischer
Nationalfonds**

UZH alumni

GEGRÜNDET 1883 ALS
ZÜRCHER HOCHSCHULVEREIN

